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PROTOKÓŁ 0012.6.2.2015 

z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu 
w dniu  19 lutego 2015 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 129 Urzędu Miasta 

Czas posiedzenia: 15.00- 16.30 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 

załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2015 r 

 Pismo w sprawie poparcia starań Światowego Kongresu Kresowian o 

nadanie nazwy Międzynarodowego Portu Lotniczego Katowice w 

Pyrzowicach imieniem Wojciecha Kilara, 

 Pismo Klubu Pływackiego H2O, 

 Odpowiedź na wniosek w sprawie utworzenia w mieście muzeum, 

 Odpowiedź na wniosek w sprawie budowy boiska dla Klubu „Zryw” Bzie,  

4. Spotkanie z Radą Sportu (godzina 15.30) 

5. Wolne głosy i wnioski 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 22 stycznia 2015 r. 

7. Zakończenie posiedzenia  

Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji-Andrzej Matusiak. Powitał 

przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
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Ad.2  

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0,wstrzymujących się 

– 0. 

Ad. 3 

Sprawy bieżące: 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Jastrzębie-Zdrój 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój na 2015 r 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 Pismo w sprawie poparcia starań Światowego Kongresu Kresowian o 

nadanie nazwy Międzynarodowego Portu Lotniczego Katowice w 

Pyrzowicach imieniem Wojciecha Kilara, 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

 Pismo Klubu Pływackiego H2O, 

Andrzej Matusiak 

 - Czy basen w ZS nr 6 ma być zamknięty? 
 

Dariusz Holesz 
 - Nic nie wiem, żeby basen miał być zamknięty.  
 

 Odpowiedź na wniosek w sprawie utworzenia w mieście muzeum, 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości. 

 Odpowiedź na wniosek w sprawie budowy boiska dla Klubu „Zryw” Bzie,  

Holesz Dariusz 

 - Jeżeli chodzi boisko „Zryw” Bzie to należy  wyrazić zgodę na wykup gruntu.  
 
Toborowicz Anna 

 - Otrzymałam odpowiedź na interpelacje z której wynika, że w tym roku nie 
będzie wykupu działki.  
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Komisja przyjęła pismo do wiadomości. 

Ad. 4 
 

Spotkanie z Radą Sportu.  
 
Andrzej Matusiak 

 - Szanowni Państwo na wstępie chciałbym przywitać na dzisiejszej Komisji Panią 
Prezydent. Skład osoby Komisji Kultury i Sportu liczy 5 osób. Spotykamy się w 

czwartki o godz. 15.00. Obrady są otwarte i każdy może na komisje przyjść. 
Jeżeli byście Państwo chcieli poruszyć jakiś temat, który was niepokoi to proszę o 

wcześniejszy kontakt. Dzisiaj spotykamy się w temacie powołania Rady Sportu. 
Czy chcielibyście Państwo, aby została powołana Rada Sportu? Decyzja należy do 
Pani Prezydent, ale jako Komisja Kultury i Sportu chcielibyśmy wiedzieć czy jest 

zainteresowanie powołania Rady Sportu. Rada Sportu jest organem 
opiniotwórczym. W poprzednich latach jak istniała Rada Sportu to uważam, że 

dużo udało się zrobić.  
 
Anna Hetman 

 - Szanowni Państwo jeżeli chodzi o sport to moim zamysłem jest stworzenie 
strategii rozwoju sportu i finansowania sportu w mieście. Rada Sportu byłaby 

dobrym głosem opiniotwórczym od osób, które mają doświadczenie w sporcie. 
Musimy systemowo popracować nad tym zagadnieniem. Jeżeli wyrazicie Państwo 
zgodę na powołanie Rady Sportu to postaramy się wszystko formalnie 

zorganizować.  
 

Andrzej Matusiak 
 - Najpierw trzeba zacząć od założeń budżetowych. Zanim będzie budżet 
konstruowany dobrze byłoby poznać założenia Prezydenta i RM. Trzeba zobaczyć 

jakie planowane są wydatki na dany rok. Ważna byłaby  opinia Rady Sportu w 
temacie budżetu na kolejne lata. Sprawa konkursów jest również bardzo ważna. 

Jest dużo łatwiej podejmować decyzje jeżeli znamy opinie Rady Sportu. 
Chcielibyśmy dążyć do tego , aby wszystkie stowarzyszenia nie tylko sportowe 
miały wynajem Sali za 1 zł plus Vat łącznie z mediami. Jakie Państwo macie 

zdanie dot. powołania Rady Sportu? 
 

Zbigniew Miłoś 
 - To zależy od tego jak będzie działała. Już raz była powołana Rada Sportu. 
Poprzednie Rady Sportu spotykały się same, bez Prezydenta bądź w ogóle się nie 

spotykały. Moje doświadczenie są średnie jeżeli chodzi o Radę Sportu ale 
uważam, że jest to organ potrzebny.  

 
Andrzej Matusiak 
 - Czy są bezpośrednie pytania do Pani Prezydent? 

 
Anna Hetman 

 - Rozumiem, że dziś wyrażamy opinię dot. powstania Rady Sportu a później 
będziemy omawiać kwestie formalno-prawne.  
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Radomski Krzysztof 

 - Rozumiem, że spotkaliśmy się po to, aby wypowiedzieć się na temat 
zasadności powołania Rady Sportu. 

 
Anna Hetman 
 - Tak, czy widzą Państwo taką potrzebę. Czy chcecie Państwo współdecydować o 

funkcjonowaniu sportu w naszym mieście? 
 

Radomski Krzysztof 
 - Poprzednia Rada Sportu nie działała tak jak powinna. Jest to wina tych osób, 
które w Radzie działają. Jeżeli będą w Radzie Sportu osoby kompetentne , które 

wiedzą co w sporcie zmienić to Rada Sportu ma sens. Myślę, że każdy organ 
doradczy będzie mile widziany. Musimy sobie zdawać sprawę, że częściowe  

finansowanie sportu przez JSW ulegnie zmianie. Dobrze byłoby, aby w takiej 
Radzie Sportu zasiadły osoby, które wiedzą jak pozyskać fundusze na sport. 
Myślę, że warto byłoby powołać taki organ.  

 
Andrzej Matusiak 

 - Szanowni Państwo uważam, że warto powołać Radę Sportu. Jak Państwo 
wiecie rynek finansowy dla sportu będzie ciężki. Myślę, że w poprzednich 

kadencjach Rady Sportu zrobiliśmy dużo. Jeżeli powstanie Rada Sportu to 
chciałbym, aby byli w niej przedstawiciele różnych dyscyplin. Muszą to być 
osoby, które chcą coś zrobić.  

 
Kazimierz Szynal 

 - Proszę Państwa dla środowiska hokejowego czy Rada Sportu funkcjonuje czy 
nie jest obojętne. Środowisko hokejowe uważa, że Rady Sportu wcale nie musi 
być. Sportowi w Jastrzębiu potrzebne są pieniądze, a nie kolejne Rady. Pieniądze 

powinny być większe. Każdemu stowarzyszeniu przyda się więcej pieniędzy i 
Komisja Kultury i Sportu powinna walczyć o to, aby pieniędzy było więcej. Proszę 

powiedzieć kto stoi za skandaliczną dla wielu decyzją gdzie hokej otrzymał 
połowę pieniędzy na dotację i stypendia mniej niż w zeszłym roku? Gdzie była 
wtedy Rada Sportu albo Komisja, która przyznawała środki? Jako członkowie 

Komisji Kultury i Sportu macie obowiązek, żeby zająć się tym jak sport w mieście 
będzie finansowany. Jesteście Państwo osobami publicznymi i po pewnym czasie 

jako Radni, członkowie Komisji Kultury i Sportu będziecie przez środowisko 
sportowe rozliczani. Nie może być tak, że jest taka sama pula pieniędzy a klubów 
co roku jest więcej. Powinniśmy wzorować się na miastach gdzie sport jest 

pierwszorzędny, stawiają na sport a nie udają, że coś się robi.  
 

Andrzej Matusiak 
 - Szkoda, że Pan tych pytań nie zadał Pani Prezydent ponieważ zawsze 
przewodniczącym komisji konkursowej jest Prezydent bądź Wiceprezydent. Pani 

Prezydent w mieście jest odpowiedzialna za kulturę i sport. Jeżeli chodzi o 
Komisje Kultury i Sportu to na posiedzeniu komisji w marcu będziemy zajmować 

się tematem rozstrzygnięć konkursów z dziedziny kultury i sportu. W poprzedniej 
Radzie Sportu udało nam się zorganizować konkurs na wsparcie sportu na 3 
dyscypliny (hokej, piłka nożna, siatkówka). Jeżeli powstanie Rada Sportu to 

dobrze byłoby , aby w regulaminie miała opiniowanie założeń do budżetu. Na 
zespole konsultacyjnym, który przygotowuje uchwałę w sprawie współpracy z 

organizacjami pozarządowymi mówi się, że na sport przekazywanych jest za 
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dużo środków w porównaniu np. na zdrowie czy kulturę. Będzie również powstała 

Rada pożytku publicznego i ważne jest, aby w tej Radzie zasiadało dużo działaczy 
sportowych. Żeby sport przetrwał to musimy przekazać więcej środków. 

Będziemy walczyć o tzw. przejrzystość. Chcielibyśmy, aby wszystkie kluby miały  
możliwość wynajmu sali za 1 zł plus Vat łącznie z mediami.  
 

Krzysztof Radomski 
 - Powinniśmy sobie uzmysłowić fakt, że środków w budżecie miasta będzie w 

przyszłych latach mniej. Musimy oddać dużą kwotę za wyrobiska. Takie Rady 
Sportu istnieją w innych miastach. Wiem,  że np. w  Toruniu współpracują ze 
środowiskiem naukowym, biznesowym. Uważam, że w takiej Radzie Sportu 

powinni zasiadać nie tylko działacze sportowi ale również osoby ze środowiska 
biznesowego. Widzę sens powstania Rady Sportu. Nie mamy możliwości 

wypracowania jakiegoś wspólnego zdania, a tym bardziej wpływać na budżet 
kiedy nie jesteśmy w stanie się spotkać i przedyskutować.  
 

Jadwiga Ress 
 - Szanowni Państwo od początku jak działała Rada Sportu byłam członkiem Rady 

Sportu. Taka Rada jest potrzebna ponieważ ma przełożenie na decyzje 
podejmowane w Urzędzie Miasta. Pierwsza Rada Sportu dużo wniosła i była 

aktywna. Powołanie nowej Rady Sportu, ale takiej która będzie działała jest 
zasadne. Musielibyśmy się spotykać co najmniej raz w miesiącu, aby problemy 
były omawiane. Jeżeli Rada Sportu będzie reprezentowana przez różne 

stowarzyszenia to będzie siła przebicia. Jestem członkiem zespołu 
konsultacyjnego i nie mamy jeszcze ostatecznej decyzji od Pani Prezydent 

odnośnie omawianych problemów m.in. chodzi o wynajem Sali. Jest  zarządzenie 
które powinno obowiązywać i dotyczyć wszystkich stowarzyszeń a nie tylko 
wybiórczych. Jeżeli chodzi o program współpracy miasta ze stowarzyszeniami to 

przygotowywaliśmy różne  propozycje, sama takie propozycje składałam niestety 
nie zostało to odzwierciedlone w konkursie. Znacznie ograniczano możliwość 

finansowania zadań kwalifikowanych. Chodzi mi o ograniczenie finansowania 
sędziów, zakupu nagród.  
 

Andrzej Matusiak 
 - Przypomnę Państwu, że w poprzedniej Radzie Sportu doprowadziliśmy do tego, 

że okres wydłużenia realizacji projektu był znacznie dłuższy niż poprzednio. 
Zakres kosztów kwalifikowanych był dużo większy. Sukcesem było uzyskanie 
przez stowarzyszenia pożyczki w kwocie 60 tys. zł bez odsetkowej na realizacje 

projektów UE. Bardzo dużo stowarzyszeń z tego skorzystało.  
 

Arkadiusz Kuta 
 - Pani Prezydent powiedziała, że zamierza przygotować strategię rozwoju sportu 
w mieście. Wydaje mi, że powołanie Rady Sportu, która będzie reprezentować 

przy budowie strategii środowisko sportowe jest niezbędne. Jeżeli czegokolwiek 
nie utworzymy to zabraknie naszego głosu przy budowie strategii rozwoju sportu.  

 
Przedstawiciel Klubu Karate 
 - Jeżeli Rada Sportu byłaby powołana to dobrze byłoby , aby miała wpływ na 

możliwość korzystania z wolnych obiektów, które pustoszeją. Dobrze byłoby , 
aby specyfika sportu miała swoje obiekty. Jako klub Karate korzystamy ze 

szkolnych sal gimnastycznych. Nie mamy własnego miejsca gdzie moglibyśmy 
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przeprowadzać treningi. Dobrze byłoby, aby był wspólny obiekt do trenowania 

dla sztuk walki.  
 

Krzysztof Radomski 
 - Pan Kuta nawiązał do strategii rozwoju sportu w mieście. Szkoda, że taka nie 
istnieje. W większości miast i gmin takie strategie są. Myślę, że jest to główny 

trzon działalności sportowej którym powinniśmy się zająć. Zabezpieczanie bazy 
szkoleniowej jest podstawowym zadaniem. Jak baza jest odpowiednio 

zabezpieczona to rozwój sportu jest prawidłowy. Miasto Tychy ma niewiele 
większy budżet niż miasto Jastrzębie a w Tychach finasowanie sportu jest bardzo 
prawidłowe. W tej chwili Tychy budują aqua park za 100 mln. zł i dają sobie 

radę.  
 

Andrzej Matusiak 
 - Przypomnę Państwu, że Rada Sportu w której działałem miała taką strategie 
stworzyć. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby nowo powołana Rada Sportu poprosiła 

Panią Prezydent o wytyczne dot. strategii. Komisja Kultury i Sportu miała by cały 
czas kontakt z przedstawicielami Rady Sportu. Jako Przewodniczący Komisji 

Kultury i Sportu w niektórych konkursach nie mogę brać udziału a w tych co 
mogę  jestem eliminowany.  

 
Grzegorz Mosoń 
 - Powołanie Rady Sportu dla miasta jest zadaniem fakultatywnym. Jeżeli chodzi 

o środowisko pływania to jesteśmy za tym, aby taka Rada Sportu powstała. W 
poszczególnych miastach i gminach powstają Rady Sportu więc myślę ,że u nas 

w mieście jest również taka zasadność.  
 
Franek Franciszek 

 - Nasuwa mi się jedno pytanie – Komu Rada Sportu ma służyć? Czy będzie 
służyć klubom sportu kwalifikowanego czy też będzie służyć małym klubom? 

Chciałbym, żeby Rada Sportu miała wpływ na powstałą infrastrukturę w mieście. 
Jeżeli chodzi o wynajem sal za 1 zł to myślę, że może się tym zająć Komisja 
Kultury i Sportu a nie Rada Sportu.  

 
Robert Radlak 

 - Moim zdaniem Rada Sportu jest jak najbardziej potrzebna. Czasami z wieloma 
sprawami nie wiemy do kogo mamy się zwrócić. Każdy klub boryka się ze swoimi 
problemami. Jako miasto mamy bardzo bogatą tradycję. Rada Sportu 

występowała by w imieniu wszystkich klubów zarówno małych jak i dużych. 
Dobrze byłoby, aby w Radzie Sportu znalazły się osoby, które znają się na 

biznesie, osoby, które potrafią pozyskiwać środki UE. Musimy być odważni i 
powołać Radę Sportu.  
 

Grażyna Matysik 
 - Przysłuchuje się Państwa sugestiom i wnioskom i trudno się z Państwem nie 

zgodzić. Powinna być Rada Sportu abyśmy mogli współdziałać. Przygotujemy 
projekt regulaminu działania Rady Sportu i wyślemy do wszystkich klubów i 
instytucji. Poczekamy na Państwa opinie a następnie zorganizujemy spotkanie na 

którym zostanie wybrana Rada Sportu. Nawiązując do wypowiedzi Pani Ress – 
Państwo podważyliście regulamin konkursu i szukamy rozwiązań po to abyście 

mogli dostawać taką kwotę o jaką wnioskujecie.  
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Andrzej Matusiak 

 - Musimy zadbać o dyscypliny, które mamy aby dalej funkcjonowały. Każde 
stowarzyszenie jest ważne. Nie powinno być również ograniczeń ilościowych w 

Radzie Sportu.  
 
Radomski Krzysztof 

 - Uważam, że jak najwcześniej musimy powołać Radę Sportu z kompetentnymi 
osobami.  

 
Andrzej Matusiak 
 - Dziękuję Państwu za przybycie.  

 

Ustalenia: 

Na spotkaniu ustalono, że zostanie powołana Rada Sportu. Klubom 

sportowym, stowarzyszeniom i instytucjom kultury zostanie przesłany 

projekt regulaminu do uzgodnienia.  

Ad. 5 

Wolne głosy i wnioski 

Komisja sformułowała następujący wniosek: 

Komisja wnioskuje o informację  dotyczącą kosztu wykupu  gruntu  

z przeznaczeniem  pod boisko „Zryw” Bzie przy ul. Spółdzielczej.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 6 

Protokół z 22 stycznia 2015 został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 7 

Zakończenie posiedzenia.  

Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym 

zakończył posiedzenia.  

 

Protokołowała    Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu 

Monika Dulewicz     ANDRZEJ MATUSIAK  
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